
 

 

  

Referat 

 

Mødedato: Tirsdag den 10. september 2024 

Mødetidspunkt: Kl. 14 - 15 

Mødested: Viborg Rådhus, M1.11 

Mødeleder: Jesper 

Referent: Jesper 

Mødedeltagere: Jacob Lynnerup - Scleroseforeningen 

Annette Kløjgaard - Ældrerådet 

Jesper Hoelgaard - Trafik og Veje 

Fraværende: 

 

Kopi til: 

Henning Laursen - Dansk Blindesamfund 

Mads Georgi - Handicaprådet og Muskelsvindfonden 

Britt Bak Odgaard – Afdelingsleder for Trafik og Veje 

  

Tilgængelighedens By 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Ingen bemærkninger. 

 

2. Opfølgning på referat 

Referatet fra den 29. maj 2024 godkendes. 

 

3. Behandling af dagsordenspunkter 

 

a. Orientering om henvendelse om handicap P-pladser (Bach 

Gruppen) 

Handicaprådet har fået en henvendelse om handicap parkering på 

private arealer ejet af Bach Gruppen, hvor disse måske ikke er 

etableret eller mangelfuld. 

 

Forvaltningens bemærkninger 

Forvaltningen har mulighed for at undersøge konkrete steder, 

hvor der er oplyst en præcis adresse og hvad problemet er. 

 

Der kan være krav efter bygningsreglementet om et hvis antal 

handicapparkeringspladser i forhold til det konkrete byggeri. Ved 

forespørgsel om et problem, vil vi kunne undersøge evt. krav og 

rette henvendelse til ejeren. 

 

Kommunen undersøger kun ved konkrete forespørgsel. 

Evt. forespørgsel om forhold på privat ejer kan ske til: 

byggeri@viborg.dk 

 

Teknik & Miljø 

Trafik og Veje 

 

Dato: 10-09-2024 

 

Sagsnr.: 20/31909 

Sagsbehandler: vpjho 



 

 

Det er ejeren af private P-pladser, som bestemmer om der f.eks. 

skal foretages privat P-kontrol på disse P-pladser. Trafikanten skal 

ved parkering selv gøre sig bekendt med de vilkår, som måtte 

gælde på den private P-plads. 

 

Arbejdsgruppens bemærkninger 

Tages til efterretning. 

 

b. Orientering om ændring af pris på flextur (flyer) 

Midttrafik har oplyst, at prisen på flextur i byzone er ændret fra 

14 kr. til 15 kr. pr. km. 

 

Arbejdsgruppens bemærkninger 

Tages til efterretning. 

 

c. Opfølgning på projektet på Jernbanegade. Spørgsmål om toilet 

på stedet. 

Forvaltningen orienterede om projektet på mødet den 12. marts 

2024. Nu er projektet udført og arbejdsgruppen har ønsket at 

projektet efterses på stedet i forlængelse af mødet. 

 

Der er ingen aktuelle planer om etablering af toilet på 

Jernbanegade. Der henvises til øvrige toiletter i byrummet, 

herunder ved ventesalen ved busterminalen (som ligger under 

300 meter fra busstoppestederne i Jernbanegade, hvor der er 

handicaptoilet i stueetage, åbnet dagligt kl. 7 til 20). 

  

Forvaltningens bemærkninger 

Kort gennemgang af projektet. Medlemmerne ser selv på projekt, 

hvorfor der ikke foretages fællesbesigtigelse på stedet. 

 

Arbejdsgruppens bemærkninger 

Tages til efterretning. 

 

4. Eventuel 

Intet. 

 

5. Næste møde 

Arbejdsgruppens næste møde afholdes tirsdag den 3. december 2024, kl. 

14:00 i mødelokale M.11. 

 

Forvaltning indkalder til evt. supplerende møder, hvis der vurderes behov. 

Ved mindre konkrete sager skriver vi til arbejdsgruppen for 

bemærkninger. Referatet sendes til arbejdsgruppens medlemmer og kan 



 

 

findes på kommunens hjemmeside via Handicaprådets side om 

tilgængelighed (link til Handicaprådets side på Viborg.dk) 


